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 תודה מראש!!!

 חודש וחצי תמימים במשך הקיץ אסור מוזיקה, אסור חתונות.. למה??

האבלות על פטירתם של כ"ד אלף תלמידי ר"ע שמטרת האבלות כידוע להתחזק בבין אדם  אנחנו בעיצומם של ימי
לחבירו!! לנהוג כבוד זה בזה... חוץ מזה בדיוק בשבוע הזה בדף היומי אנחנו פוגשים את הגמ' שכל אחד חייב לשנן אותה 

י שהיו עוסקים בתורה ובגמילות אבל בית שנ בעל פה, הגמ' אומרת שאמנם בית ראשון חרב על ג' עבירות החמורות...
אתה קולט מה כתוב  חסדים, מפני מה חרב?? מפני שהיה בו שנאת חינם, ללמדך ששקולה שנאת חינם כנגד ג' עבירות...

 במסמך הזה?? רוצה שאני אסביר לך בעברית מדוברת??

ל: תכל'ס... מה הבעיה שלנו... זה אומר: שאם יום אחד אנחנו רוצים לתפוס את העניינים ברצינות ולכנס מטבחון ולשאו
החילולי  לא בגללמה הקיר שמפריד בינינו לבין הגאולה השלימה... אז אין כמעט מה לדון בנושא... אין מה להתווכח... זה 

מדינת הציונים...  לא בגללהפיאות הלא צנועות...  לא בגללהדיבור בבית הכנסת בשעת התפילה,  ולא בגללשבת ברמת גן 
אלו  לא בגללהאייפונים...  ואפילו לא בגללביטול תורה  לא בגללהיתר מכירה...  לא בגללמל של שבת... חש ולא בגלל

החרדקי"ם..  אני בכוונה נוקט בכל מיני רשימות שהם כן בעיות אמיתיות שקיימות בדורנו!!!  ולא בגללשיוצאים לעבוד 
מה הארוכה הזו... אבל חז"ל מהנהנים בראשם ואומרים: אז זהו!!!! שעם כל הכבוד לנו שאנחנו לוקחים ללב את כל הרשי

ובכל כן כן... אנחנו מכירים את הבעיות... גם אנחנו יודעים שע"ז, גילוי עריות ושפיכות דמים זה עבירות מאוד חמורות... 
לעצור כאן אני רוצה אלא על מה?? על שנאת חינם!!!   לא!!! לא על זה!!!לא על זה חרב בית מקדשנו...  זאת לא!!!!!

)אני זה מוסכם עליך או לא?? הצגת הדברים וקריאת המפה כפי שהצגתי אותה מקובל עליך או שיש לך השגות??   ולוודא:

קטן  לא ברכו על שהשוורוצה שתבין: יש הרבה שמתבלבלים מהמון המון מאמרי חז"ל לא חרבה ירושלים אלא על שחיללו שבת... על שביטלו תינוקות של בית רבן... על ש
חשוב לציין שכל זה מדבר על בית וגדול... על שהעמידו דבריהם על דין תורה וכו' וכו'... ובשורה התחתונה אנחנו יוצאים מבולבלים תכל'ס על מה נחרב ביהמ"ק?? אז זהו!! ש

שאול למה חרבה ירושלים... בבית ראשון אתה עוד יכול להסתבך ול( --ראשון!! כל הדעות השונות למה חרבה ירושלים זה רק על בית ראשון
האם בגלל זה או בגלל זה... אבל בבית שני?? אין!! אין מה להתבלבל!! אין שתי דעות בחז"ל!!! אין מה להסתבך... ואין 

 על שנאת חינם!!!!לאן לחמוק... כולם תמימי דעים... כולם בדעה אחת ויחידה שבית שני חרב על חטא אחד ויחיד: 
 שת השבועות בסוף הקיץ... שאנחנו נוהגים בהם מנהגי אבלות...בשביל זה יש לנו את שלו

אבל חכה... לא מספיק שלוש שבועות בסוף הקיץ.. אלא גם בתחילת הקיץ... יש לנו גם שלוש שבועות של אבלות... וגם 
יסף... לא כאן אין שתי שיטות למה תלמידי ר"ע מתו... יש לנו רבה אחד ויחיד!!! שאמר משפט אחד ויחיד!!! אמר ולא 

נתן אופציה לבחירה... לא איפשר לבחור כמה קוי חשיבה... אמר משפט אחד ויחיד חד וחלק: רבותי: לא מתו אלא על 
כבר קרוב לאלפיים שנה.. כל קיץ מחדש יש לנו יותר מששה  זאת אומרת: בא נסכם את זה:שלא נהגו כבוד זה בזה!!!! 

  )ואנחנו מרגישים את זה... זה חסר לנו(נוהגים מנהגי אבלות... שבועות שאין חתונות!! אין מוזיקה!! 

יש לנו חודש וחצי תמימים בכל קיץ  על שנאת חינם!! על שלא נהגו כבוד זה בזה...ועל מה??? על מדוכה אחת ויחידה: 
רי כל זה... אני ואחהזה שעליו מתאבלים והוא היחיד שמפריד בינינו לבין הגאולה...  בחטא האחד ויחידלזכור ולהיזכר 

אם אני עכשיו אתפוס אותך ככה בפתאומיות ברחוב... ואצמיד אותך לקיר ואשאל אותך: תגיד לי: מה  שואל אותך:
 הההבעיה שלנו???  מה הכי חשוב לתקן בדורנו??  מישהו אחד יענה לי שנאת חינם??? 

 שנאת חינם!!! אף אחד לא זוכר שהההנושא שלנו זה  אני מבטיח לך שכמעט אף אחד לא!!!!
 לא נראה שזה סוג של נס??? זה... זה פשוט תופעה... תופעה פלאית... 
מה חז"ל כבר לא עשו לנו... ריתקו אותנו... שיתקו אותנו ששה שבועות תמימים במשך הקיץ... ניתקו לנו את המוזיקה...  

האולמות... וכתבו לנו באותיות גדולות: רבותי: שנאת חינם!!! תנהגו כבוד זה בזה ותפסיקו עם השנאת נעלו לנו את 
חינם!!! נקודה!!!! ותכל'ס בשטח... אנחנו עסוקים בכל הרשימה הארוכה שמניתי מקודם... רק אל תדבר איתי על שנאת 

 ו זוכרים חוץ מזה...? חינם!!! איך זה יכול להיות?? איך יכול להיות שאת ההההההכל אנחנ
ולצורך העניין... בשביל הרשמיות אני אציג את השאלה גם בשפה קצת יותר תורנית: הגמ' שם ביומא אומרת: ראשונים שנתגלה עוונם 

כלומר: בית ראשון שנתגלה עוונם שזה ג' עבירות, אז גם נתגלה קיצם שלאחר שבעים שנה יחזרו מהגלות... אבל בית  -נתגלה קיצם
הרי שלא נתגלה עוונם... לא נתגלה קיצם... ולכן אנחנו לא יודעים מתי קץ הישועה... ואני עומד ושואל: למה לא נתגלה עוונם?? שני 

 חז"ל אומרים כמה שורות לפני כן בגמ' שבית שני חרב בעוון שנאת חינם!! נו... אז כן נתגלה??  נתגלה ועוד איך!!!
למעשה... השאלה הזו לא שאלה לי... כי הנה... עובדה!!!! עובדה שלמרות שחז"ל גילו לנו.. אף זו בהחלט שאלה טובה... אבל תכל'ס... 

אחד מאיתנו לא זוכר את זה... נו... אז תכל'ס... בשורה תחתונה באמת לא נתגלה עוונם... ההראיה שאם אני אשאל אותך איפה אנחנו 
יבים להציף את זה ולשים את זה בראש סדר היום של עבודת ה' שלנו!! תוקעים אתה לא תזכור שזה שנאת חינם... אין ברירה!!! חי

ואם גיליון אז נדברו יהיה המשוגע היחיד שידבר על זה וכולם יסתכלו עליו כמו קוקומוקו... אז הוא יהיה היחיד חוץ מחז"ל ור"ע... אין 
... תכל'ס... קוב"ה כעת ממתין שנתחיל לנהוג כבוד ברירה!! רבותי: כל המאבקים הנ"ל מאויישים... כל המלחמות קודש כבר מטופלות

זה בזה... מי שחושב שאני טועה בקריאת המפה שיקום!!! מי שיש לו מאמרי חז"ל אחרים למה חרב בית שני... ויש לו מאמרי חז"ל 
 בגיליון זה... 4-3בעמוד ההמשך בעניין זה במאמר יותר מעודכנים למה תלמידי ר"ע מתו שיקום!!! שיגיד!!  
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 צא מן התיבה... הסר את המסכה...!!!
כעת זה סופי!!! כולנו אסירי תודה לבורא כל העולמים!! כולנו חייבים להודות ולהלל ולשבח על הנס 
הגדול שה' עשה איתנו שהמציא רפואה לעם היושב בארץ ישראל וברוך ה' המגיפה הקשה הזו מאחורינו... 

רוך ה'.. לא יאומן אבל אנחנו אחרי זה... אנחנו כבר מסתובבים בהתחלה לא ידענו... החרשנו... קיוינו... וב
 ברחוב בלי מסכות... חזרנו לשגרה... 

ולא נעים לומר: אבל מאוד מהר התרגלנו!!! התרגלנו ליום שאחרי הקורונה... התרגלנו שכבר אין מה 
אבל בכל זאת יש ה... לדאוג... התרגלנו להקלות... התרגלנו לשגרה הישנה ואנחנו כבר פחות מרוגשים ממנ

סו"ס ברחבי העולם המגיפה היא בשיא התפרצותה... משהו שמזכיר לנו כל הזמן את העבר הלא רחוק!!!! 
אנשים ממשיכים למות כמו זבובים... אנשים ממשיכים לחיות בסגרים ובמסכות ובבידודים... ורק הילדים 

א"י... רק אנחנו חוזרים לשגרה והנסיכים המפונקים של אבא שבשמים שסמוכים על שלחנו כאן ב
יש לנו כבר את  ו... ואנחנו כבר זעופי פנים... כבר מתלוננים... חם לנו...מוחלטת... כמעט באפס נדבקים... 

 הרשימות המוכרות והישנות של החוסר שביעות רצון שלנו... הכל בסדר... חזרנו לעצמנו...
ם המוח... וזה היה מאוד מפחיד ומסוכן... אבל ב"ה הוא כן... יענקי היה מאוד חולה... היה חשש לדלקת קרו

יצא מזה ולאט לאט הוא מתאושש... הוא כבר יצא מהמיטה והתחיל לשחק במשחקים... והיום!!! הוא 
 אפילו כבר התחיל להתלונן... 

אוהו... כשאבא ואמא רואים שיענקי מתחיל להתלונן... זה כבר ממש מוצא חן בעיניהם!!! זה כבר באמת 
 בשורה טובה... זה כבר מראה שיענקי באמת חוזר לעצמו! לגמרי לעצמו... 

 אבא ואמא שמחים שיענקי חזר לעצמו גם... גם אם הוא חזר לכל המשיגעסן שלו...
אבל יענקלה המתוק... אתה שתהיה בריא... תבין שלהתלונן עכשיו זה... זה... זה לא כ"כ קשור... אתה צריך 

ך מאפילה לאורה... שהוציא אותך מהמתחים היומיומיים... מהמסיכה הזו שבימים להודות לה' שהוציא אות
חמים שכאלו היא היתה מטריפה את דעתנו אם אתה זוכר...  הההלו יענקלה... קצת פרופורציות!!! רוב 
תושבי כדור הארץ עדיין יושבי חושך וצלמוות וסגורים ומסוגרים בסגרים שונים והם מייחלים לשגרה 

 ת שלך.. אז אנא יענקלה... תקח נשימה!!! תדע להעריך את מה שיש... כי זה לא מובן מאליו...המעצבנ
--- 

כן... האמת היא שהיינו צריכים לצאת בעצרת מיליון של הודאה!!! בתפילה לא יכולנו לעשות את זה... 
טיות על יום של כשצעקנו לה' היינו צריכים להתרחק אחד מהשני אבל כעת... כעת צריך כן להכריז בדרמ

הודאה לה'!! כן... כמו נח שיצא מהתיבה והקריב קרבנות... לא רק שהוא הקריב!!! אלא עוד לפני שהוא 
נכנס לתיבה... הוא כבר נערך לקראת ההודאה שלאחמ"כ... הוא כבר הכניס מהעוף הטהור שבעה שבעה 

ציבור זה עדיין מוקדם... סו"ס לצורך ההודאה שאח"כ... אבל עדיין!!! יתכן שלהכריז על הודאה לה' ב
העולם עדיין שרוי בצער... עדיין מעשי ידיו של הקב"ה טובעים במגיפה הקשה... אז נכון שאנחנו כאן בארץ 
ישרא הגענו למצב ש"ותנח התיבה על הרי אררט..." ארץ ישראל היא כעת האררט שהמגיפה נחה ונבלמה 

סו"ס עדיין מים על פני כל הארץ... הקריאה צא מן התיבה בו... אבל נח עדיין לא מקבל היתר לצאת!!! כי 
ותקריב קרבן הודאה... זה מגיע רק לאחר שחרבה הארץ... זה בייחס להודאה של ציבור... אבל הודאת 
היחיד??? ברור שכל אחד ואחד מאיתנו צריך להודות ולהלל ולראות את חסדי ה' איך שמילט אותנו 

 מהמגיפה הזו!!!
חיוך המיוחד משמים שהקב"ה הוציא אותנו... את בניו... יושבי ארץ ישראל.. הוציא אותנו ולא לשכוח את ה

מהמגיפה הזו לפני כולם!!! הרבה שלוחים למקום... וזה שהשליח מהשמים היה אישיות פוליטית וזה היתה 
הההכל כוונתו ולשם הוא לקח את זה... כל טיפש מבין שזה לא סתירה שבסופו של דבר ברוך אתה ה' שה

 נהיה בדברו!!! 
 פתחת למוסרי!!!  --ואם ככה: אז אנא ה' כי אני עבדך!!! אני עבדך בן אמתך

--- 
 הבנת את השאלה??יש לי שאלה מעניינת: מה ה' רוצה לרמוז לנו בתקופה הזו?? 

רוצה  כשהיה קורונה... לכולנו היה ברור שה' רוצה מאיתנו משהו... טוב... חשבתי על זה... התבוננתי מה ה'
 לרמוז לי... הסקתי מסקנות... הבנתי מה ה' רוצה ממני... 

עכשיו עברה הקורונה... אין יותר קורונה... נו... אז מה זה אומר... שכעת ה' כבר לא רוצה ממני  נו... ועכשיו??
  ה' רוצה משהו רק כשקורה משהו...??כלום??? מה... 

 נו... אז מה ה' באמת רוצה מאיתנו כעת??וגם לא בקורונה...  ברור שלא!! אנחנו עבדי ה' גם בקורונה ו.. ו...
בשלמא בקורונה... הבנתי שה' רוצה משהו והסקתי מסקנות... אבל עכשיו... שחוזרים לשגרה... מה כבר 

 יכול להיות שה' מאותת לנו בחזרה לשגרה???
   ור לשגרה!!!! שנחזאז לא תאמין מה ה' רוצה... ה' רוצה לרמז ולאותת לנו...  ש... ש... 

כן... תתפלא לשמוע!! הקב"ה גם רוצה שגרה... שנחזור לשגרה של עבודת ה'... לשגרה של כל אחד 
 והתפקיד שלו והשליחות שלו בעולם... וזה!! זה מה שה' רוצה כעת... 

החילונים לובשים כיפה רק בלוויות... אתה יודע למה?? היה פה בן אדם שחי את החיים  תבין:
י חיים טובים... נהנה מהחיים... הכל היה בסדר... פתאום הגיע בורא עולם ולקח אותו!!! שלו... ח

אוי ואבוי... החילוני נבהל וצועק לאשתו: תביאי מהר מהר כיפה... אם מישהו פה מת סימן שבורא 
בורא עולם לא רק לוקח אנשים!!! הוא גם מחיה  ההלו... שתהיה לי בריא...עולם בשטח...    

ה אנשים!!! אם אתה רואה מישהו חי... רוץ תקח כיפה... כי כשמישהו ממשיך לחיות סימן ומהוו
שבורא עולם בשטח... אם יש שגרה מבורכת והכל ב"ה בסדר... רוץ מהר מהר להרבות תורה 
ומצוות.. זה סימן שבורא עולם נמצא פה כל הזמן והוא רוצה אותי פה בשגרה... אדרבה העבודת 

הרבה יותר תובענית... זה לקום כל בוקר ולהודות לה' על הכל בלי תזכורות  ה' של השגרה היא
על דרך השלילה... להעריך את הבריאות שלנו בלי לקבל תשובת קורונה שלילית... להעריך את 

)זה כבר ההורים גם מקרוב... לא רק מרחוק... לזכור לבא לבקר אותם גם כשלא אוסרים עלינו... 

עריך זה שאני יכול לצאת לרחוב בלי צורך לצאת מבידוד... להעריך את המאור לה למבינים בלבד...(
פנים של בן אדם בלי צורך לחכות שהפקח יעבור ונוכל להוריד את המסיכה...  והייתי מוסיף גם: 

להפסיק להוציא לשון לחבר... גם כשאין מסיכה!! כשהיה מסיכה לא הוצאתי לשון לאף אחד...  
... אז מה זה שווה... אבל עכשיו רואים... עכשיו אפשר לחזור לפרצופים כי ידעתי שלא רואים

המבטלים והמזלזלים והציניים... אבל לא!! ה' רוצה כעת שקיפות אבל של מאור פנים... של הוי 
 מעבודות קשות שבמקדש...  --מקבל כל אדם בסבר פנים יפות... העבודה שבשגרה

 

 פרשיית מידות ומשקלות...

של רמאות במידות בפרשת השבוע מובא הלאו 
ומשקלות... ורש"י מביא על עוון זה ביטויים חמורים 

שאם שיקר במדה הרי הוא כמקלקל את "ביותר וז"ל: 
הדין וקרוי עול, שנאוי, ומשוקץ, חרם ותועבה. וגורם 
לחמשה דברים האמורים בדיין מטמא את הארץ, ומחלל 
את השם, ומסלק את השכינה, ומפיל את ישראל בחרב, 

ממשמעות חז"ל משמע שיש  ,אותם מארצו"ומגלה 
הבדל בין סתם גזילה לבין גזילה שנעשית באמצעות 
מידות ומשקלות.... שזה הרבה הרבה יותר חמור!!!! 

  והעניין בזה הוא פשוט מאוד:

יש סתם גניבה!!! ויש גניבה שיש בה מעילה באימון!!! 
וההבדל ביניהם הוא שמים וארץ...  לדוגמא: אם 

צניק, הסיבה שקראתי לו לבית שלו... זה שכרתי שיפו
לא בגלל שהוא נאמן... אלא בגלל שאני צריך כעת 
שיפוץ!!! ובשביל שיפוץ צריך שיפוצניק!! רק מה?? 
אם כבר קוראים לשיפוצניק, הייתי שמח שהשיפוצניק 

כשאנחנו  לעומת זאת:יהיה גם אדם ישר,  בין הייתר
קוקים ניגשים לבדוק את המחיר ובשביל זה אנו ז

למדות ומשקלות!!!! כאן בשביל מה אנחנו בודקים 
 כלבמידה ובמשקל?? רק בשביל לדעת את האמת!!!! 

כמה  בדיוקהתפקיד של המידה והמשקל זה לומר לנו 
לשלם!!! אין למידות ומשקלות שום תפקיד אחר!!! 

צריך  בדיוקפתחתי מחשבון רק בשביל לומר לי כמה 
 לשלם... 

ידות ומשקלות הרי זה שקר וממילא: מי שמשקר במ
 שקר הרבה יותר חמור!!!   זה שקר של עוולה!!!גס!!! 

--- 

אגב: זו הסיבה שכ"כ חמור להישבע לשקר... כי כל 
המהות של שבועה זה אימות!!!! לאמת את הדברים 

 ומי שמשחק באימות של הדברים זה הכי גרוע... 

השעון צריך להמשיך להיות שעון!! אם קרה שאיחרת 
.. אז איחרת... נסלח לך... אבל להזיז את השעון נו.

 ולהגיד לנו שהגעת בזמן?? זה כבר עוולה!! הבנת??

גם אם אתה בן אדם לא כ"כ ישר..  צריך לדעת את זה!!!
אבל אל תהיה בוגד!!! מי שנותן בך אימון... תחזיר לו 
אימון... אל תהיה עוול משוקץ שנאוי וכו' וכו'...  יש 

היות בן אדם לא ישר... לבין אדם הבדל עצום בין ל
אתה שומע בחור יקר?? הדברים שבוגד באימון...  

הנושא של אימון לא שייך  האלו נוגעים גם אלינו...
דווקא לדיני ממונות... לא דווקא למידות ומשקלות 
רשמיות... אימון זה משהו שקיים בכל דבר... יש לך 
מערכת ייחסים עם המשגיח או עם אחד מרבני 

וות... הוא נותן בך אימון... אל תבגוד באימון הזה!!! הצ
אם פעם אחת תבגוד באימון... אל תתפלא שאח"כ לא 

 יסמכו עליך... 

מאוד קשה לשקם אימון שנפגם... אין סתירת לחי יותר 
 גדולה מבגידה באימון... תזכור את זה... 

אם אתה רוצה תחפש תירוצים מתחת הרצפה... תגיד 
נות... תגיד שזה לא ככה תמיד... שאתה רוצה להשת

 נו... או שזה נכון או שזה לא נכון... 

אבל להודיע בצורה רשמית שאתה הולך לעשות משהו 
ולעשות איזה תרגיל מתחת השלחן ולא לעשות מה 

)אתה מבין על מה אני שאמרת בפירוש שאתה תעשה 

זו כבר בגידה באימון... וזה  מדבר... הדוגמאות שמורות אצלך(
ר שלא יסולח...!!! להיזהר במידות ומשקלות... חז"ל דב

כמעט קבעו את הפרשה הזו במקום פרשת ציצית כדי 
שנגיד אותה כל יום... אז להגיד אנחנו לא אומרים... 

 אבל לזכור אותה כן צריך לזכור!!! 

 



 

  

וד זה בזה... זה לא משהו לנהוג כב
 חובבני...

בינינו... יש לנו קושי גדול לכבד זה את זה... יש לנו 
קושי להתבצר מצד אחד בדרך מסוימת בעבודת ה' 
ובכל זאת להבין שיש מקום לדרך השניה... זה 
קשה!!! מה שנכון נכון... אתה יודע למי זה קל?? 

ות לאנשים חלשים ונבובים... אלה שאין להם עקרונ
והשקפה ברורה... להם... מה אכפת להם... איש 
באמונה יחיה... נהרא נהרא ופשטיה... למה לא... 
אבל אנחנו שחרדים ויש לנו השקפות עקרוניות זה 

 מאוד קשה לנו... 

כמדומני שהקושי העיקרי הוא: שכמה ששנאת 
חינם זה עבירה חמורה... עדיין ההשקפה שלנו 

ידה נחרצת  מאשר משדרת הרבה יותר תקיפות ועמ
החיוב לאהוב ולכבד כל אחד... סו"ס לכבד ולאהוב 
כל יהודי יש בזה איזה נימה חסודה כזה... נימה של 
טוב לב כזה... בא... תהיה נחמד... כשזו התחושה... 
אז מה הפלא שברגע של ניסיון, הרי כל מנהג הכי 
שולי בעבודת ה' לא רואה בכלל את שנאת חינם 

את חינם זה משהו כזה מחייך כשיקול... כי שנ
 ועמידה על העקרונות זה משהו קשוח...

 הבנת מה אמרתי??? אני חושב שהבנת...

ברשותך קורא יקר...  אז לכן הפעם באופן חד פעמי...
אני רוצה להיכנס לנושא הזה ברובד יותר מעמיק... 
כדי לחדד ולהבין יחד שהנושא של "לנהוג כבוד זה 

רובד הרבה הרבה יותר  בזה" זה משהו שיושב על
עמוק... הרבה הרבה מעבר ל"להיות טובים יותר 

 ונחמדים יותר..." 

כמדומני שאם נבין את זה... זה יכול לעזור לנו 
 בלנהוג כבוד זה בזה... 

--- 

יש פרשה מסתורית בתורה שאף פעם לא  ובכן:
"ואלה הבנתי אותה... אי שם בסוף פרשת וישלח... 

ם לפני מלך מלך בבני המלכים אשר מלכו באדו
מה כתוב פה..?? מה התורה רוצה לומר  ישראל"!!!

לי?? מה זה החושם הזה מארץ התימני הזה? ומה 
אכפת לי שהדד בן בדד היכה את מדין ושם עירו 

 עוית וכו'...?? מה פשרה של פרשה זו?? 

עד שמישהו גילה לי שלא פחות ולא יותר!!! הפרשה 
ורשיים ועמוקים הזו היא אחד מהיסודות הכי ש

מוזכר  "ז' מלכין קדמאין"בתורת הנסתר... המושג 
)וזה גופא אחד מהיסודות אינספור בפנימיות התורה.. 

שרשב"י ייסד וגילה באדרא זוטא ביום פטירתו... שעל זה 

עכשיו: מה זה  מתבססים הרבה יסודות בפנימיות...(
בדיוק?? אל תשאל אותי... לא יודע... אני רק יודע 

על זה אריכות גדולה בכתבי האר"י ובגר"א שיש 
ובכתבי הרמח"ל וזה דברים העומדים ברומו של 

 )היו צדיקים שהיו קוראים את זה במנגינה של שירה(עולם... 
רק מה כן?? יש נקודה אחת שכן נראה לי שהצלחתי 

 להבין לפי ערכי...  

אל תבהל... זה לא קבלה... זה יותר פוליטיקה מאשר  
 קבלה...

כן: השבעה מלכים של אדום מייצגים את שבע וב
ספירות הקדושות... חסד גבורה תפארת וכו'... 
כלומר: לפני שהקב"ה מסר את ההשפעה של 
הספירות לשבעה רועים של עם ישראל... לפני כן!! 

)מה שכתוב: "ה' משעיר בא...  הקב"ה נתן צאנ'ס לאדום...

בר ראשון הקב"ה מסר ד "תורה ציווה לנו משה"( ורק אח"כ
את הנהגת השפע של הספירות לז' מלכים של 

 אדום...  

נו... ומה קרה?? מה הם עשו עם העוצמה הזו שניתנה 
 להם??? 

הגיע המלך הראשון: בלע בן  הסכת ושמע מה קרה:
המלך הזה קיבל נניח את בעור ושם עירו דנהבה... 

ספירת חסד!!! כל כולו חסד... כולו נתינה והרעפה... 
ויתור... הכל בכיף... תעשו מה שאתם רוצים... תהנו... 
בלע העביר חוקים אציליים של הטבות מיוחדות 
לאזרחים... ממש ממלכת חסד... כמובן... אתה מבין 
לבד שכשהכל חסד אז אין שוטרים... אין הגבלות... 

... בלי רמזורים... 061ין קורונה... אפשר לנסוע על א
בלי מסכות.. בלי אכיפה.. בלי סגרים... בלי דינים... 

 בלי גבורות... חגיגה!!! 

יובב בן זרח מבצרה...  וימת בלע וימלוך תחתיוואז!!! 
ליובב היו טענות קשות על הניהול הכושל של בלע... 

בגלל ה' ישמור... כמה מתים יש פה ביום אחד 
שהכחשת את הקורונה. כמה תאונות דרכים... אין 
אכיפה.. מה זה הבזבזנות וההפקרות הזו... יש גרעון 
אדיר באוצר... והוא צודק!! באמת היו מחדלים!!! 
זהו!! יובב החליט שלוקחים את ההגה ושוברים 
שמאלה אבל עעעד הסוף... שיא הגבורה... אין 

אכזרי... התחשבויות בתושב.. הוא הפעיל משטר 
דיקטטורה... תוקפנות... אפס סובלנות... מיסים... 
בקיצור: אם בלע היה חסד!!! אז זהו וימת בלע!! מת 

יובב!!! מה פירוש  ת ח ת י ו  החסד!!! וימלוך 
מה שהיה איננו!!! יובב לא השאיר זכר  תחתיו???

מהמהלכים של בלע... הוא לא בא אחריו אלא 
אם בלע הלך עד הסוף לכיוון ימינה!!!!   תחתיו!!!

עכשיו יובב הולך עד הסוף לכיוון שמאלה!!! ואז 
כמובן נהיה פה משטר רודני ואפל מהסוג של רוסיה 

ואז!!! יום בהיר.. וימת יובב וימלוך  ת ח הסובייטית...  
ברגע שיובב מת, מיד בא  ת י ו חושם מארץ התימני..

תשאל... לחושם  חושם ונכנס בסערה לתפקיד... ואל
יש טענות עוד יותר קשות נגד יובב... הוא כבר שנים 
עומד ומפגין בצמתים נגד יובב "נכשלת"!!! הכל 
שחור!!! הדבר הראשון שחושם עושה בכניסתו 
לתפקיד זה לבטל את ככככככל החוקים וכככל 

)והוא גם לא שוכח לבטל את המהלכים שיובב הוביל... 

וכן הלאה וכן  יה לפני יובב...(החוקים שעשה בלע... זה שה
הלאה... כל אחד מהמלכים... הוא רק מתיישב על 
הכסא... הדבר הראשון שמטריד אותו זה למחוק 

 ולבטל ולקעקע את כל מה שהקודמים לו עשו... 

למה?? כי אני הרי מבין אחרת... ואם אני חושב 
אחרת!! אז השני טעה לגמרי... אז בום בום... 

 בטלים את כל מה שהיה...מוחקים הכל... מ

אז בא נסכם: קח דף ועט ותרשום: אם בלע דהר 
חתך עד הסוף!!! אח"כ הגיע יובב ושבר הגה ו ימינה

עד הסוף!!! וכעת מגיע חושם... והוא כעת  שמאלה
של יובב!!  השמאלהחייב לבטל את שניהם!! גם את 

של בלע )שלפני יובב( לכן מה  הימינהוגם את 
כלום! חוזרים את השמאלה של עושים?? לא עושים 

 יובב... ונזהרים לא ללכת לימינה של בלע... 

נו... ותכל'ס... מה יצא?? תנחש איפה אנחנו 
 נמצאים??? 

אנחנו נמצאים באותה נקודת התחלה!!! לא זזנו 
 מילימטר!!! 

אתה קולט?? היו פה שלושה מלכים... לשלשתם היו 
ועיל יכולות אדירות!! לכל אחד היה הרבה מה לה

לאנושות... לבלע היה ספירת חסד, ליובב גבורה... 
נשארנו ולחושם תפארת... ותכל'ס מה יצא בסוף?? 

בטח... זה  על אותה בלטה!! לא זזנו מילימטר!!!!!
חשבון מתמטי פשוט... אם כל אחד עסוק בלחזור 
ברעווערס אחרי ההתקדמות שהשני עשה... אז 

וכן הלאה בשורה תחתונה נשארנו באותו מקום... 
וכן הלאה... כל הז' מלכין קדמאין... כל אחד קיבל 
ספירה מז' ספירות!!! הקב"ה נתן לו עוצמה 
בידיים... ותכל'ס... לא יצא מזה כלום... למה?? כי כל 
אחד מוכן לעבוד רק לבד!!! כל אחד מוכן להכיר רק 
בעוצמה הפרטית שלו ודוהר רק איתה... ומה יוצא 

 שנשארנו באותו מקום!!!מזה בשורה התחתונה?? 

)האם זה מוכר לך מאיזשהו מקום?? משהו מצלצל... כן... זה 
מוכר מאוד מהפוליטיקה של ארצות הברית... )והאמת היא שגם 
כאן... רק ה' בסוף מצילנו מידם( כל נשיא בארה"ב מגיע עם המון 
המון ביקורת על הנשיא הקודם והוא עסוק בלבטל את כל 

דם עשה... זה מתכון בדוק להישאר תקוע המהלכים שהנשיא הקו
 באותו מקום ולא לזוז מילימטר!!!(

ואז!!!! אחרי אותם ז' מלכים קדמאין... אחרי שה' 
נתן להם צאנ'ס ולא יצא מהם כלום... כעת הקב"ה 
העביר את המושכות לז' רועים... וכאן אברהם אבינו 
נכנס לתמונה... אברהם אבינו מקבל את מידת 

אותה עם כל העוצמה.. חסד..  החסד ומפעיל
נתינה... אהבת ה'... הכנסת אורחים... אברהם 
מחבק את כל היקום באכילה ושתיה ומקרב לבבות 
לאביהם שבשמים... ואז!!! לפתע מופיע יצחק!!! 
ויצחק זה הרי גבורה!! זו הספירה שהכי מנוגדת 

 לחסד של אברהם!!! 

 נו... האם יצחק לוקח פטיש גדול ומבטל את כל
 החסד של אברהם?? 

חס ושלום!!! ההיפך הגמור!! יצחק לא מתמקם 
אברהם!!! יצחק  מולאברהם!!! יצחק נעמד  תחת

מפעיל את הגבורה כקונטרה ומאזן את החסד של 
אברהם אבינו... יצחק מכיר בחשיבות החסד... 
ובשביל זה הוא כאן כדי להפעיל גבורה במקביל 

ורים... וגם ולמסד את החסד וליצור לו גבולות בר
אברהם?? האם אברהם רואה את יצחק כאויב?? מה 
פתאום!! אברהם הוליד את יצחק!! אברהם במו ידיו 
מזמין את יצחק! הוא צריך שיצחק יאזן אותו!!! ואז 
יעקב אבינו נכנס לתמונה והוא כבר תפארת... יעקב 

אברהם  מתחתנעמד אמנם למטה... אבל לא 
)הוא ממוקם באמצע . ויצחק!!! אלא בתווך שביניהם..

בדיוק בקו התפר  הקערה של ליל הסדר... במרור למי שזוכר(
ומשלב אותם בצורה מפוארת...  וככה השבעה 
רועים, כל אחד תופס את העמדה המסוימת שלו!!! 
כל אחד תופס את אחד מהשש קצוות ועם הפנים 
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לשני... ואחד מאזן את השני... וביחד נוצר מיזוג 
באמצעות המושג היהודי  עצום של המלכת ה'

ודוד המלך מנצח  ששה קצוות...הקדוש שנקרא: 
על הכל ומוציא את כל הכוחות האלו לפועל והנה 
לנו מגן דוד!!!  רק לשבר את האוזן: הכוכב הזה 
של "מגן דוד..." צריך לדעת שזה הסמל היהודי 
המקורי!!! ועד לפני כמה דורות הסממן הזה היה 

ש ועל כל נרתיק של מתנוסס על כל ארון קוד
)עד שמדינת ישראל שדדה אותו ולקחה את הערך תפילין 

הקדוש הזה בשבי לדגל הטמא שלה ועכשיו לך תספר לילד 
  יהודי שמגן דוד זה ערך קדוש ולא שייך לדגל של המדינה...(
מה זו הצורה הזה?? למה הצורה הזו מסמלת את 

פשוט מאוד: שש קצוות זה שש העם היהודי?? 
זה שש תכונות והשפעות מנוגדות!!!!  ת!!!ספירו

שצריך את המיזוג המדוייק שלהם בעבודת ה' 
ובהשפעת השפע של העולם... ורק אצל העם 
היהודי קיימת אפשרות שיהיו שבעה רועים 
מנוגדים לגמרי!!! שלכל אחד תופס עמדה אחרת 

ובכל זאת הם לגמרי וכל אחד  נמצא בקצה אחר... 
עם  חין אנפין באנפין"!!"והם משגי מתואמים!!!

הפנים אחד לשני!!! אברהם עמוד החסד עומד 
מצד ימין, יצחק גבורה מצד שמאל, יעקב אבינו 
מתחת שניהם באמצע... ואז משה ואהרן שוב 

 מתחת יעקב מימין ושמאל, ויוסף מתחתם...  

השש תכונות האלו היו גם במלכי אדום... רק מה 
אחד מול  ההבדל?? אצל מלכי אדום זה לא היה

 השני!! אין קשר!! מתחתהשני!! אלא אחד 

סיפור טרי מחג סוכות האחרון: לי יש משהו 
מיוחד עם אברהם אבינו... יש לי משיכה מיוחדת 
לספירת חסד... בחג הסוכות רציתי להזמין אותו 
לסוכה שלי... אבל שיבא לבד... במטו מינך אברהם 

ירב אושפיזי עילאי... רק אברהם!!! אבל אברהם ס
בתוקף, הוא לא הסכים לבא לבד!!! אני לא מוכן 
להיפרד מהששה רועים הנוספים... אני מגיע רק 
יחד איתם ביחד... דיתבי עמי ועמך כל אושפיזי 
עילאי יצחק יעקב וכו'... אם אתה לא מוכן להכניס 

 גם את גבורה תפארת וכו' אני לא מגיע... 

! אבל אז זהו!!! שבז' מלכין קדמאין זה בדיוק!!!
אתה רוצה לבקש משהו מבלע בן בעור...  הפוך!!

הוא דבר ראשון מברר ומוודא שרק אלי פנית ורק 
אותי אתה צריך... ואני מוכן לבא רק לבד!!! מכיר 
את זה?? הנה לך ההבדל בין שבעה רועים הקד' 

 לז' מלכין קדמאין...      

--- 

וכעת בא נחזור אלינו הבייתה!!! אנחנו צריכים 
ולקלוט שישנם שתי סוגי גישות!!! או  להבין

ההתנהלות של ז' מלכין קדמאין דאדום... או את 
הגישה של שבעה רועים אושפיזין עילאין 

 ואין אופציה שלישית!!!קדישין... 

כל אחד מאיתנו צריך לבחור ו... ובוחר אחד משתי 
 האופציות...

מי שצורת הגישה שלו בעבודת ה' שהוא תופס 
איתה עד הסוף ומוחק את כל  עמדה אחת ודוהר

הנקרה בדרכו ולא מוכן להכיר בחמש קצוות 
נוספות שעומדות כנגדו... מי שכך ההתנהלות 

 שיש לזה שם!!! יש לזה הגדרה!!שלו... אז שידע לו 
הגישה הזו לא נולדה אצלו... הוא פשוט שייך 

לעולם התוהו... הוא שייך לאותם ז' מלכים קדמאין... 
עמלק... ולא לחינם  -אדום -עשיו הוא שייך לקליפת

הגאון אומר שמי שעושה מחלוקת הוא שייך לקליפת 
עמלק... כי זה בדיוק התפיסה של ז' מלכין קדמאין... 
וימת וימלוך תחתיו!!! שכל אחד מתבצר בעמדתו 
ומכיר רק בה ולא במשהו אחר... צריך לדעת שלתכונה 

אגב: הכ"כ מוכרת הזו )לדאבוננו( יש שם ביהדות!!! ו
זו הסיבה שאם תשים לב... כל מי שיש לו קצת זיקה 
לפנימיות התורה... הוא פתאום כבר לא ממהר 
להתנגד ולמחוק את כל הניגודים שקיימים אליו 
ביהדות... כי... כי הוא כנראה פגש יותר מפעם אחת 

לתכונה הזו את הז' מלכין קדמאין... והוא הבין שיש 
והשבירה של ז' מלכין שם... קוראים לזה עולם התוהו 

קדמאין... ולא נותר לנו אלא לבחור בשבעה רועים הקדושים 
 דמשגיחין אנפין באנפין ולא מתפרשין דא מן דא לעלמין

--- 

כי גם עשיו וגם יעקב!! שניהם קיבלו את כל התכונות 
)שניהם היחידים שקיבלו את כל התכונות... כי הם שייכים ביחד... 

 לזרע של אברהם ויצחק(

וכעת יש שתי אופציות איך להתנהל עם כל התכונות 
גם יחד... יש אפשרות להתמקם אכן באחד 
מהקצוות... עם אנפין באנפין!!! לדעת כל הזמן שיש 
עוד חמש קצוות חוץ ממני... ולהיות מתואם איתם... 
לדעת שיש להם מקום... ומי שלא יודע את זה... אז 

יהדות!! הוא הוא מוכר לשלטונות!!!! יש לו הגדרה ב
 שייך לז' מלכין קדמאין... 

--- 

הסיבה שדווקא אצלנו... אצל העם  אני רוצה שתבין:
היהודי יש כ"כ הרבה מחלוקות ומריבות ואי הבנה... 
זה לא סתם!!! זה בגלל שהיות ואנחנו עם הנבחר... אז 
אנחנו כח מאסף לכל התכונות וכל העוצמות וכל 

א האי שקט מערכת ההשפעה של העולם... וממיל
הנפשי שלנו הוא משהו מובנה!!!! יש פה דוושה 
ואמברקס וימינה ושמאלה וקדימה ואחורה... והכל 
מגיע ומתנקז לשטיבל אחד...  רק מה? כאן מגיע 
השאלה המעשית: איך מתמודדים נכון?? וכאן יש שני 
מסלולים!!! פה מגיעים שני האייניקלאך... יש פה שני 

 יש עשיו ויש יעקב!!! צאצאים לאברהם ויצחק...

ישראל.. שניהם  -אדום.. וגם יעקב -שניהם... גם עשיו
קיבלו את המפתחות של הרכב... של כל ההנהגה... 
)ישראל ואדום שונים מכל אומה... לכל אומה יש תכונה משלה... 
ואם היא לוקחת את התכונה שלה למקום טוב... אין סיבה שהיא 

 ף של כל הכוחות...(תתקע אבל עם ישראל ואדום הם אוס
ובבקשה... כעת תקחו את המרכבה הקדושה ואתם 
מחליטים לאן אתם מובילים אותה... עשיו קיבל 
ראשון את המפתח... נכנס לתוך הרכב... בדק את כל 
האפשרויות... ארך לו כמה שניות לקבל החלטה על 
מה הוא לוחץ היום... והפעם!! הפעם הוא החליט 

ץ עליה עד הסוף... עד לתפוס את הדוושה וללחו
שיגמר הדלק... אין אמברקס... אין ימינה ושמאלה... 
יש רק גז!!!! כן... זה המהלך של עשיו... עשיו בוחר 
תכונה אחת ודוהר איתה עד הסוף!!! איזה תכונה?? 
לא יודע... זה כבר לגופו של עניין... אם הוא חסיד ויש 

אין  לו אורות אז הוא מסובב את ההגה רק ימינה...
שמאלה!!! ואם הוא ליטאי אז רק שמאלה... אין 
ימינה... אם הפעם עשיו התורן זה בלע בן בעור ושם 
עירו זה דנהבה... אז זהו!! אני מכיר רק דרך אחד 
ויחידה בעבודת ה' שנקראת דנהבה! יש רק סידור 

נוסח דנהבה... יש רק את ההשקפה של דנהבה... 
מני?? מה עם אה... מה עם בצרה? מה עם ארץ התי

שאול מרחובות הנהר?? אין!!! אין שום דבר!!! רק 
דנהבה!!!! ואל תדאג... השכן שלו זה יובב מבצרה... 
אצלו מעמד הר סיני היה רק בבצרה... רק מי 
שהולך לפי מנהגי רבותינו לבית בצרה רק רגליו 
עמדו על הר סיני... וכן הלאה וכן הלאה... המכנה 

-אדום -נוסח עשיוהמשותף בין כל אלו שזה 
עמלק... וכל אחד מאיתנו נולד עם העשיו הקטן 
הזה בתוך הלב... וצריך לשרש אותו ולהעביר אט 
אט את המושכות מז' מלכין קדמאין לידיהם של 
השבעה רועים... כן... לא צריך להיבהל... כולנו 
נולדנו עם התכונה הבלעדית הזו!!! עם ה"לבדו" 

ם הז' מלכין מקבלים הזה... סו"ס זה הסדר... קוד
את המושכות... ולכן כל אחד מאיתנו נולד עם 
הדחף הטבעי והצר הזה שאני הצודק ורק אני 
אמלוך ואף אחד אחר לא... אבל ההלו... יום אחד 
צריך לגדול ולהבין צריך לדעת שזו קליפת עמלק!!! 

עמלק, רק הם נשארו -אדום-זו הנוסחה שעשיו
ה הזו היא לא סתם בה... הגיע הזמן שנבין שהתכונ

מידות רעות גרידא.. זה יושב על תכונות עמלקיות 
קדומות ופנימיות שעוד קדמו לפני מלך מלך לבני 
ישראל... הגיע הזמן שנבין שהשנאת חינם שלנו זה 
לא רק חוסר נחמדות וחסרון בבין אדם לחבירו.. 
זה הרבה הרבה מעבר לזה... זה יושב על על 

ים שעומדים ברומו של הסוגיות הכי עמוקות בדבר
עולם... זה קשור למושג היהודי המקודש שנקרא 

)הסמל היהודי שעד לפני עשרות בשנים היה שש קצוות... 

רקום על כל ארון קודש ועל כל נרתיק תפילין, עד שמדינת 
 ישראל לקחה את הסמל הזה בשביה לדגל הטמא שלה(

הנאצי ביקש מסבא שלי לענוד את השש קצוות על 
שלו!!! סבא שלי ושלך ענדו את הטלאי הזרוע 

הצהוב הזה בגאווה והכריזו: כן!!! אנחנו יהודים!!! 
רק אנחנו מסוגלים לענוד שש קצוות... אתה לא... 
הההראיה שלא... שהנה.. אתה מוכרח להרוג אותנו 
בשביל למלוך... אתה מוכרח להמית אותנו בשביל 

ו למלוך תחתנו... אתה עמלקי!!!! ואנחנו?? אנחנ
לא!! במה אנחנו לא עשיו.. לא עמלק...?? בזה שיש 
לנו את הכלים להכיל שש קצוות!!! להבין את זה... 
לקלוט שמי שחושב שרק אבא וסבא שלו היו 
במעמד הר סיני זה מזכיר לנו דמויות מאוד מאוד 
לא סימפטיות... דמויות של עולם התוהו 

 והשבירה... 

ל לנהוג בקיצור: כמדומני שאם נבין שהנושא ש
כבוד זה בזה זה יושב על דברים קצת יותר 
עמוקים... זה יכול לתת לנו מימד אחר והסתכלות 
קצת יותר רצינית ויסודית על הסוגיה המאוד לא 
חובבנית של שנאת חינם ולנהוג כבוד זה בזה שעל 
זה ורק על זה אנחנו מפרישים למעלה מחודש 

זה וחצי מחדשי הקיץ להתאבל ולהתבונן ולהבין ש
 רציני!!!

עשרים וארבע אלף תלמידים שמתו לר"ע זה לא 
 חובבני... זה רציני... 

זה לא אהבת חינם... זה לא אחדות בעם... זה 
ספירות קדושות!! והגיע הזמן שנפנים שואהבת 

 לרעך כמוך זה כלל גדדדדדול בתורה... 
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 המשגיח תפס אותם על חם... איסור כרת גמור בתוככי הישיבה!!!  

חמורה מאוד שאי אפשר לעבור עליה בשתיקה וכעת הישיבה געשה ורעשה... המשגיח תפס שני בחורים על חם... שעשו עבירה 
יש ישיבת צוות סביב הנושא!!! היה זה בבין הסדרים... המשגיח מריח ריח של בשר צלוי... המשגיח ירד לפנימיה והתחיל לעשות 

זה פיצה סיור... אולי יש בחור שלקח את הכנפיים שהיה היום בארוחת צהרים ועשה מזה מנגל... אולי בחור החליט לחמם אי
במגהץ... הוא עבר בכל החדרים ולא!!! לא מצא מקור לריח... אבל המשגיח עדיין לא היה רגוע... הוא עלה לגג של הישיבה... 
ולתדהמתו!!!! הוא מגלה שם שני בחורים בני עליה עומדים ומתפללים מול... מול ערימת אבנים... הוא התקרב בשקט... ואז 

.. וקלטו שהם נתפסו על חם!!! הם החוירו כסיד... והמשגיח שאל אותם בשקט: אתם רוצים לפתע הם ראו את המשגיח... ו.
להגיד לי שהקרבתם קדשים בחוץ?? הם השפילו את עיניהם... לא העיזו להסתכל בפניו של המשגיח... אני מזועזע מכם!!! יענקי 

יראי שמים מרבים... איך יכול להיות שבחורים יראי שמים ומוישי... אתם בחורים בני עליה... אתם הבחורים הכי טובים בישיבה... 
 כמוכם יעברו במזיד על כרת גמור??

הם שתקו... יענקי הסתכל על מוישי ומוישי הסתכל על יענקי... ואז יענקי פרץ בבכי סוער: המשגיח מכיר אותנו... אנחנו בחורים 
בחצות לאשתדל באורייתא... גם בקיץ שעבר שרוב הבחורים טובים!! לא החסרנו שחרית אחד בישיבה!! כל לילה אנחנו קמים 

אנחנו לא היינו  )בגלל אותו מסית שהדיח את אחד הבחורים משיעור א' שגרר אחריו חצי ישיבה באותו לילה עגום...(נכשלו באביזרייהו דעבודה זרה 
... אבל זה!!! הניסיון הזה גדול עלינו... סו"ס שם... עמדנו לא פעם ולא פעמיים בניסיונות קשים שיתוף וכדו' ועמדנו בהם בגבורה

הישיבה שלנו ממוקמת באילון בצעננים אי שם בגבול נחלת יששכר נפתלי... וזה רחוק מבית המקדש מרחק מאוד גדול... ואנחנו 
נפשנו  ה להתבטא לפני ה'... זה בוער בנו כמו אש... נכספה וגם כלתה-מתעוררים מידי לילה בהשתוקקות ברשפי אש שלהבי

 לחצרות ה'... ותכל'ס... זה רחוק!!! רחוק!!! וזה שורף אותנו מבפנים... 
אנחנו לפעמים יושבים פה בישיבה ומתרפקים בתשוקה עזה להקריב קרבן לה'... ואנחנו מרגישים כמו חית  יענקי הוסיף ואמר:

לך נפשי כמה לך בשרי בארץ ציה ועייף  בר שנמצאת במדבר בצמאון צחיחים והיא עוד רגע נופחת את נפשה בצמאון... צמאה
! )דוד המלך עוד היה חי בתקופה שהבמות היו מותרות... גם כשהוא גמר בלבו והכריז שהוא לא מקריב אלא רק בחצרות בית ה' בתוככי ירושלים!!בלי מים... 

וזה  לדנו לתוך איסור הבמות... לנו אסור להקריב מחוץ לירושלים!!!(אבל עדיין... עדיין היה פת בסלו... אם הוא היה רוצה הוא היה יכול... אבל אנחנו כבר נו
 קשה... זה בוער כמו אש... ואנחנו כמעט לא מצליחים להתגבר... 

אני מבין אתכם... אבל מה נעשה שזה אסור!!! אתם מבינים שהקושי  המשגיח הקשיב... הבין... הניח את ידיו על כתפיהם ואמר:
ר על איסור חמור שכזה!!! נכון שזו פירצה מוכרת בעם ישראל ו"עוד העם מזבחים ומקטרים בבמות" הגדול לא מתיר לכם לעבו

אבל תכל'ס... זה דבר שזדונו כרת ושגגתו חטאת ועד כמה שאני מבין... במקרה הנוכחי שלכם זה אפילו לא שוגג... אלא כמעט 
 מזיד... או אולי אונס... אבל שוגג לא!!! 

שוחט ומעלה בחוץ זה איסור חמור מאוד...!!  משהו פה צריך לקרות!!! כזה סיפור לא יכול לחזור על עצמו!!!המשגיח היה נחרץ:  
כן... מה יש לכם להציע... אתם חייבים לחזור בתשובה... אחרת אתם משחקים עם הגיל חמישים שלכם... זה לא צחוק... זה כרת 

מוישי חשב וחשב ואז הוא החטא... מה עושים שפעם הבאה זה לא יקרה... וערירי!!! אני רוצה לשמוע תכנית מסודרת של עזיבת 
האמת היא שאח שלי... גם כמוני... יושב ולומד בהתמדה ודבוק בה'... אבל הוא לדוגמא לומד בישיבה של ר' אליעזר הגדול  אמר:

מוס של השתוקקות... אז זה הרבה פחות בלוד... אז הוא!!! כשניסיון מסוג שכזה קורה לו... כשהוא והחברותא שלו נתקפים בבול
תופסים את הרגלים בפזיזות ובלי לחשוב פעמיים הם צועדים לילה שלם לכיוון  -נורא... הם מקסימום.. במקרה הכי גרוע

ירושלים... אחרי הכל זה יחסית קרוב!!! זה על הגבול של "דרך רחוקה..." ושם בירושלים הם מאלתרים לעצמם כל מיני עבודות 
הם עובדים איזה שעתיים שלוש... ואז יש להם בידיים מאה חמישים שקל והם )בדיוק כמו ישיבוחר שחחחחייב סיגריות..( ות וניקיון שיר

הולכים ומקריבים קרבן... אבל אצלנו?? זה הרבה הרבה יותר רחוק... ממילא "הצום" הוא הרבה יותר ארוך.. עצם התחושה  
אני כ"כ צמא ומשתוקק... ומתי!!! מתי אבא ואראה פני אלוקים... זה כ"כ מייאש... שאז הניסיון שירושלים כ"כ רחוקה... בו בזמן ש

אז אולי בחורים כמוני שכ"כ משתוקקים להקריב לה'... אולי אין  סיים מוישי ואמר:לפעמים גדול מידי והוא מכריע אותנו... 
 מקומנו בנחלה כ"כ רחוקה מביהמ"ק... 

עוד באותו יום המשגיח כינס את הצוות הרוחני של הישיבה...  .. יש בזה משהו... תן לי לחשוב על זה...המשגיח שמע... אתה צודק
יש פה שאלה חמורה מאוד!!! יש פה בחורים שעברו על איסור כרת ויתכן שהישיבה שלנו לא מתאימה להם... לאו דווקא 

רבנים בישיבה התקשו לקבל את הטענה... מה... להפסיד בגללם... אלא בגלל המיקום הרחוק של הישיבה מ"פני אלוקים..." ה
כאלו בחורים מרוממים?? מה... נחרוץ את גורל הישיבה שכל בחור בן עליה שמשתוקק לחצרות לה'... אז אין מקומו בינינו?? 

יקש: תנו לי המנהל של הישיבה.. גם הוא הביע הסתייגות חריפה מההצעה... והוא ב לא!!! קשה לנו לקבל את הגזירה הזו!!!
לחשוב על זה... למחרת המנהל חזר והודיע חד משמעית: היות ויש כאן טענה מוצדקת!!! הישיבה שלנו באמת מידי רחוקה 
מבית המקדש... וזה גורם לפעמים למצוקות אמיתיות דווקא בקרב הבני עליה... לכן דברתי עם ז' טובי העיר וסיכמתי איתם על 

אקספרס חינם לבית המקדש!!! מהיום כל בחור בן עליה שמתלונן על מצוקת ביטוי בקרבנות...  השתתפות חלקית... של נסיעות 
יכול לפנות למשגיח... והישיבה תממן לו תחבורה מהירה!! לא חמורים... ולא גמלים... אלא סוסים!!! רכיבה על סוסים זו 

ה מקצר את הדרך בחצי... וקיצור הדרך כאן זה מאוד תחבורה יותר מהירה וכמובן יותר יקרה... אבל אין מה לעשות... סו"ס ז
משנה את התחושה!! זה כבר נותן תחושה יותר קרובה אל הלב... וזה בהחלט מקטין את הניסיון... לא נוותר על כאלו בחורים בני 

ף עולות שאחרים עליה שימשיכו לקדש את עירנו... לא נוותר על יום אחד נוסף שהם עוסקים בתורה שהוא כמובן יותר טוב מאל
מקריבים בירושלים... עכ"פ כמובן שההשתתפות בהוצאות מטעם העיר כרוכה בשירות של לקיחת מעשר שני או כרם רבעי 
ומשלוחים מהסוג הזה שתושבי העיר נצרכים לו מידי יום ביומו... זה בסדר... בחורים יסכימו בשמחה לעלות לירושלים ולאכול 

 מעשר שני...  
! גילוי נאות מדין והייתם נקיים.. אני מוכרח להוסיף שיענקי ומוישי... נכון שהם שחטו והעלו בחוץ... אבל תסמוך עכשיו!!---  

עליהם שהם מספיק תלמידי חכמים לדאוג שזה לא יהיה איסור כרת!!!! בשביל זה תמיד כשהם עשו את זה )עד שהם נתפסו( 
מיעוט בשחוטי חוץ "ואל פתח אוהל מועד לא הביאו" כל שראוי לפתח אוהל מועד, למעט קרבן )שיש הם הקפידו שזה לא יהיה ראוי לאוהל מועד... 

לכן הם תמיד הקריבו או תורים שלא הגיע זמנם או בני יונה  שהוא בלאו הכי פסול ולא ראוי לאוהל מועד, שעליו לא חייבים מדין שחוטי חוץ...(
ם תורים בזמנם אבל מוישי למד לעשות מליקה ומליקה בחוץ הויא נבילה שעבר זמנם... ודווקא היום... היום הם הקריבו אמנ

 ופטור... עכ"פ התכנית יצאה לדרך... ועצם התחושה שירושלים קרובה יותר מתמיד... נותנת תחושה של פת בסלו...
 כאיל תערוג על אפיקי מים כן נפשי תערוג אליך אלוקים... אלה אזכרה ואשפכה עלי נפשי... 
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 בקרוב ממש

 ...לגלי החום המתישיםעצה טובה 
הקיץ והחום הגיעו בשיא העוצמה... וכולנו   

אני רוצה להגיד לך משהו בורחים למזגנים... 
ישמע לך מצחיק... אבל אני רוצה לשתף ש

יזוג חדש נגיש וידידותי אותך באמצעי מ
שגיליתי אותו בהפתעה גמורה בקיץ האחרון!!! 

 תנחש איך קוראים לו??
כן... מאוורר עם כנפיים... בלע"ז  מאוורר!!!

 טור... .אלעוינט
תצחק תצחק... אבל עד הקיץ האחרון לא  

)מסתמא גם היכרתי בו... לא נתתי בו אימון... 

בקיץ  תמיד כשהייתי מגיע לבית מדרש אתה..(
הייתי ניגש לבדיקת עומק מתישה מול מצב 
ואיכות המזגנים... יש פה מזגנים או אין?? כמה 
מהם עובדים?? ואז אתה יודע מה שקורה... 

אין כזה דבר  מזגנים זה הרי משהו מערכתי!!!
מיזוג נקודתי... בשביל שהמזגן יתן את 
האפקט אתה צריך להחיל חלויית מיזוג על 

זה כבר סיפור שלם... זה גם ה"רשות" כולה... ו
שקל לחצי שעה.. ואני הרי  3עולה כסף... 

מחפש מקום שקט לשבת ואני לא כ"כ מוצא... 
כי איפה שכבר יש מקום שקט אז אין לך 
מזגנים חופשי.. בקיצור: חיים קשים!!! כל 
הקיץ אני מסתובב רדוף... כן מזגנים... לא 
 מזגנים... ואז סו"ס יש לך מזגן טוב... אז

השלוש כח סוס דגר עלי במשך שלוש שעות... 
 למחרת קמתי כולי מצונן... גב תפוס... בקיצור:  
עד שהגיע זקן אחד חביב ונתן לי מפתח של 
בית כנסת קטן וישן ואמר לי אתה יכול לשבת 
שם בשקט... אמרתי לו: והמזגנים?? הוא ענה 

 לי: מה פתאום... חבל.. יש מאווררים... 
.. לך תסביר למבוגרים האלו נאנחתי... הוי.

שהיום זה מזגנים... אבל הוא התעקש!! בדיוק 
מתחת הראש שלך יש מאוורר... תפעיל אותו 
ותגיד לי אחרי כמה ימים אם אתה לא 

 מסתדר... 
ולא יאומן!! התיישבתי מול המאוורר בחום 
של שלושים מעלות עם שבעים אחוזי לחות... 

מאוורר... ולא וזה פשוט עבד!!!! הייתי בהלם... 
 תעשייתי... מאוורר של זקנים כזה... 

זהו!! הסוף  נשמתי לרווחה... אבן נגולה מעל ליבי...
למרדף אחרי מזגנים... הסוף להתקררויות 

לא  מזגניםה מזגנים... הסוף לשביתת רעב אםמה
 רבותי: יש מאווררים!!! זהו ... עובדים

 פשוט כי כאן... הסיבה שחשוב לי לומר את זה
סכתי המון ביטול תורה... אתה יודע כמה זמן ח

הסתובבתי בירושלים בשעה שלוש בצהרים עד 
תה יודע כמה זמן ארך שמצאתי בימ"ד ממוזג... וא

שקל לשקלים כדי לדחוף לי  02 לי עד שמישהו
... קניתי רבותי במכונה... זהו!!! נגמר!! מאווררים

מאוורר קטן בחמישים שקל... הוא מסתובב לי על 
זה תמורתי זה חליפתי זה  ואני מכריז: אש...הר

כפרתי... וזה הכסף שעד עכשיו בזבזתי על הטי טי 
של המזגנים ילך לצדקה... כל יום שבע שקל!!! לא 

 פחות!!! 
--- 

אבל אני מוכרח להיות כנה ולהודות ששורות אלו 
דווקא נכתבות  במקום ממוזג!!! ברור שיותר נוח 

שיותר נחמד לשתות לשבת עם מזגנים בדיוק כמו 
כוס קפה עם חלב ולא בלי... אבל היות ולפעמים 
זה פשוט משתק ומגביל אותנו... אז יש עניין גדול 
להסיר את המחסום הזה!! אני למדתי יום אחד 

 קופאין( אותו )הקופאין נשארלשתות קפה בלי חלב... 
ומאז התחלתי לאכול ארוחת צהרים בשרית... ועל אותו 

דעתי למאוורר הלימוד שלו בימים משקל מאז שהתוו
חמים לא תלוי על כרעי המזגן...  כמדומני שההתלמדות 

 הזו יכולה להועיל לתחילת הקיץ... 



“ 

 

 אתם חברותא שני סדרים??? לא הייתי ממליץ...
"אחרי מות שני בני אהרן" והזוהר הקדוש אומר: שביום כיפור... כשקוראים הפרשה שלנו פותחת ב

... והאמת היא ובצער על הסתלקותם של אותם צדיקיםאת הפסוק הזה יש עניין להתעורר בבכיה 
להתעורר בבכיה  ת שני בני אהרן" ניסיתישניסיתי כמה שנים... כשהבעל קורא הגיע ל"אחרי מו

 ... ו... ולא כ"כ הצלחתי... ולהצטער על סילוק הצדיקים
מינימלי... הרי אפילו גדול בישראל שנפטר  הכי ואתה מסתמא מבין אותי... כי... כי חסר לי רקע

ני כ"כ לפני שנה... מקובלנו שגזירה על המת שישתכח מן הלב... אז אותם קדושי עליון שנפטרו לפ
  ??הרבה שנים... איזה סיבה יש לנו להתעורר פתאום לבכות בצער על הסתלקותם...

 קורה!!אלא  לא קרה!!!אומר את זה... מוכרחים לומר שהאסון הזה  אבל אם בכל זאת הזוהר הק'
 !!כעת ועכשיו!!! אלא זה משהו שקורהשנה לנדב ואביהוא...  4888לפני  שקרהזה לא משהו 

 השאלה מה זה???כעת ועכשיו...  ו בבכיההו שאמור לעורר אותנזה משוממילא 
 מילים: התשובה כתובה בפירוש בתורה בארבעו

 וימותו!!!!! --בקרבתם לפני ה'
 לה'!!!  ירבהקנדב ואביהוא התגלה שאפשר לטעות ולמות גם מרוב אצל 

ה שנענש... הוא זה מת... הוא זמה', הוא  שמתרחקיאבדו..." מי  רחקיךעד היום ידענו ש"כי הנה 
 קרבתם. אבל במעשה של נדב ואביהוא התגלה שישנה אפשרות ש..ומשלם מחיר שעושה טעויות

גם זה  של התקרבות יותר מידי גדולהוקדושות  וימותו!! התברר שגם טעויות טהורות--לפני ה'
ב מקור מים ות... כשאתה רואה בחור ישיבה שעז... ועל זה!!! על זה צריך לבכיכול להסתיים באסון

כזה בחור אמנם כואב הלב... אבל עדיין!!  ובחר לעזוב את התורה וקנה סמארטפון... כשרואים חיים
אז מבחינה  פה טעות שהוא עתיד לשלם עליה מחיר... סו"ס זו בחירה שלו... הוא יודע שהוא עושה

 עליו יותר כעס מאשר רחמים...  לנו מסוימת יש
הוא  עוד יותר...שבסה"כ מה הוא רצה?? הוא רצה לעבוד את ה'  אתה רואה בן עליה...אבל!!! כש

פתאום קורס  ו... וכשהוא עוד יותר...ולמצות את דמו על עמל התורה  עוד יותר...השתוקק ללמוד 
... כאן הכאב מאוד מאוד גדול... זה לא בחור שעשה טעות של ומתרסק לגמרי ומשהו אצל מת

וימותו!!! על זה אספדה ---ת... זה בקרבתם לפני ה'התרחקות!!! זו כבר טעות של התקרבו
 ואלילה ליבי כחולה...

 --- 
ה ממקום של שלהם הגיע זה!!! לבכות על אותם אלו שהטעות והזוהר הקדוש אומר לנו לבכות על

שיש  לזכור אלא בעיקר צריך לזכור!!!לבכות... ולא רק צריך לבכות...  התקרבות!!! עליהם ראוי
 בחור... בתקופה שהייתי בן עליהכשאני הייתי גם בהתקרבות!!!  תרחקות!! אלאלא רק בה טעויות

ידעתי דבר אחד: יש יצר הרע שרוצה לא!!! לא ללמוד... לא להתפלל... לעשות פחות מצוות... פחות 
המפה היא : האם להתאמץ יותר או פחות?? אז להתאמץ... וממילא כל פעם שמתעוררת שאלה

רוצה יותר!! והיצר הרע רוצה פחות!!! אם למדתי כבר שלוש שעות וכעת  מאוד ברורה: היצר הטוב
רוצה להמשיך ללמוד והיצר הרע, ש הוא זה יש לי רצון להתאוורר... אז היה ברור לי שהיצר הטוב

וזו היתה טעות!!! אוי אוי אוי איזו טעות!!! ובדיוק זו הוא זה שרוצה לעצור... וכן הלאה וכן הלאה... 
! לא תמיד קרבתם וימותו!!---דיוק על הטעות הזו אנחנו בוכים... בקרבתם לפני ה'ב !!!הנקודה

לא תמיד השני צדדים הם כ"כ ברורים... כי לפעמים דווקא הקרבתם לפני  לפני ה' זה הכיוון הנכון!!!
 וימותו!!!--ה' יותר מידי... מסתיים ב

--- 
וגם הפעם זו לא תהיה פעם האחרונה... המסר הזה כבר נכתב בגיליון הזה לא פעם ולא פעמיים... 

הגמ' אמורה צריך לדעת ש שחובה לשנן אותו למרות שהוא עדין והולך על חבל דק... זה מסר
קרוב של הגמ'... אנחנו כל הזמן  הכי ידיד ב"ה אניו 70בן אני בחור  הידיד הכי קרוב שלי!!! להיות
... לא עזבתי שמרתי עם הגמ' על קשר הדוקהזמנים ... הדרן עלך והדרך עלן... גם בבין רציף בקשר

את הגמ' אף פעם... לקחתי אותה איתי לכל הטיולים... בכל הנסיעות הגמ' היתה ביד שלי... 
 בשבתך בביתך ובלכתך בדרך ובשכבך ובקומך... אני נרדם עם הגמ' ואני קם איתה... 

 כן... בחור בן עליה קדוש: הגמ' באמת ידידה נאמנת שלך!!! 
 כל שלהישאר ... אני יכול להגיד לך:וחברים ידידיםשל  בתחום מאוד !! מניסיון אישי מראבל!!!

 היינו צמד חמד... טובים... מאוד היו לי חברים מאוד זה לא דבר פשוט!!! לאורך ימים ידיד נאמן
ע ואתה יוד ו... ולגמרי!!! ישנו באותו חדר... למדנו שני סדרים חברותא... ויום אחד נפרדו דרכנו

 הזה אתה יודע כמה?? עזוב.. אני כמעט ולא מכיר ידידות מהסוג ?כמה כאלו סיפורים אני מכיר??
אני מכיר בודדים ממש שנשארו חברים בלב ונפש... לכה"פ שמונים אחוז אחרת..  שהסתיימה

טובים... הסוף היה שאחרי  ם של בחורים שבגיל הזה היו חברים מאוד מאוד מאודמהמקרי
זמן  סדק בחברות שלהם... ולא ארך הרבההתחיל להיסימום שלוש... משהו שם מק ...שנתיים

יש לך כזה חבר טוב???  אכזרי!! אני אהיה קצתשהם התנתקו אחד מהשני... אתה יודע מה... 
תגיד לו שיחזיק את העלון הזה!! אתה תחזיק בצד אחד והוא יחזיק בצד השני,  תקרא לו רגע...

לפי צורת החברות שלכם צר לי להודיע לכם חברים יקרים: אה: ושניכם תקראו את השורה הב
כן... אני יודע שעוד שניה אתם קורעים את העלון לגזרים...   תוך שנתיים אתם לא חברים!!! ...כעת
שלא תגידו שלא אמרתי!!! תזכרו בעוד שנתיים שהיה "זקן" אחד שהתנבא מראש שזה מה אבל 

פשוט מאוד:  אחרי השנתיים האלו...( אוחז ני כמובן מדבר עם מי שכבר)א זה ככה??? ?? למהולמהשיקרה... 
שני חברותא והיות ו גבול מסוים כמה חברים יכולים לחיות אחד עם השני!!כי לפי כללי ההיגיון יש 

כאן יש חשבון מתמטי פשוט...  אז יותר מגבול הטעם הטוב... זה ...פלוס חברי חדר ...סדרים
 בשלב הזה די נמאס לנו אחד במחיצת השני... דא עקארוויה...  עה תחושתשבשלב מסוים די... מגי

 צמודים לא מעיזים להגיד את זה.. ואז אנחנו ממשיכים בכח להישאר כבר אנחנוזה כבר מאוחר ו
מתחילים לצבור פשוט לא קורה כלום!!!  ואז!!! ואז מה קורה?להישאר חברי חדר... ו כחברותא

עד ש... שבשלב מסוים אחד מול השני...  וחסרות כל טעם בנותומעצ שעות ארוכות משמימות
ללא אומר וללא דברים בלי נשמע כמובן )מגיע ה)סנו( די... עעעעוף לי מהעיניים... לא רוצה לראות אותך...  

  ... החוצה ו מתפוצץאיכשה כבר שנתיים זה ותוךקולם...( 
 שובה אז רק אסיים את הנישה הזו:אמנם גלשתי מהנושא... אבל היות וזה לכשעצמו סוגיה ח

תרשו לי לשמש לכם כפה: לא סתם התאכזרתי אליכם... אנא: חברותא יקרה... חברי חדר יקרים... 
אל תהיו חברי  אז חברותא כבר אם אתם לא כדאי להיות יותר מידי חברים!!!לטובתכם האישית... 

אתם לא מעיזים להגיד את זה אחד חדר... ואם אתם חברותא סדר אחד אל תהיו שני סדרים... ואם 

אומר בקול מה שנקרא "אז נדברו" שהוא  טיפש התורןהנה... בשביל זה יש ה לשני... אז
אמר  שלכם... תשמרו קצת מרחק!!! על זה  ם בשקט... ולמען הידידות הבריאהשחושבי

"הוקר רגלך  -כך-את אכל דייך, פן תשבענו והקאתו""דבש מצ-החכם בחכמתו: כשם ש
עצה טובה  עד כאן עד כאן בנושא החברתי... משלי כ"ה ט"ז()ת רעך פן ישבעך ושנאך מבי

 קמ"ל...
מול העבודת ה' שלנו  היות וככה זה בכל דבר בעולם!!! אז גם אבל כעת נחזור לענייננו...

זה ככה... עבודת ה' שלנו אמורה ללוות אותנו עוד רבות בשנים... אנחנו אמורים לשמור 
ם תקינים ובריאים... אותם חברותא... מקסימום... אם הם לא ישמעו איתה על ייחסי

בקולי )וכנראה שלא( אז לא נורא... עוד שנתיים הם יגידו שלום ולא להתראות אחד לשני 
ולא עשינו עסק... לא חייבים!!! אבל את הגמ' אני חייב!!! אני לא רוצה להגיד שלום ולא 

א צחוק... זה לשחק באש... אסור לי לסכן את להתראות... אסור שזה יקרה לי!!! זה ל
אז להמשיך לחיות בצילה עד זקנה ושיבה!!  שאני מתכנןהידידות שלי עם הדף הגמ' 

והם מסכנים את שבדיוק כמו אותם שני חברים שלא יודעים לשים את הגבולות...  זהו!!!
 עתיד הידידות שלהם... 

ואת הנקודה עם הטוב בעבודת ה'!! אז זה מה שקורה למי שלא יודע לשים את גבול הט
 לא קולטים... בני עליה בחורים הזו

בחור בן עליה יושב כבר ארבע שעות מול הגמ'... הוא בחור שאוהב ללמוד... הראיה שהוא 
)לכל למד ארבע שעות רצוף... אבל נניח שאחרי ארבע שעות זהו!!! נגמר לך הבטריה... 

פראקטיבי מאובחן אז אצלי הבטריה נגמרת אחרי שעתיים, אבל אני אחד יש את הבטריה שלו... היות ואני הי
יודע שיש כאלו שאצלם זה ארבע שעות ויש כאלו שיותר... אבל מה שבטוח: שלכולם בסופו של דבר יש 

ברגע שנגמר לך הבטריה... אז אין לך כבר כח  (!!בטריה!! והבטריה הזו בשלב מסוים נגמרת
 זהו?? אין לך חשק?? ללמוד... זהו!! מיצית!!! אה...

קצת...  עוד תתאמץ לכן תורה גם בלי חשק... ודמלל אז מה ואין לך חשק... סו"ס צריך
 תלמד עכשיו עוד רבע שעה נטו למענו יתברך!!!

לא קרה כלום... מותר קצת להתאמץ... עבר רבע שעה... עכשיו תתאמץ עוד שתי דקות... 
מדת עוד שתי דקות... די... כבר אין לך כח... לאוקמי שכינתא מעפרא... לא יקרה כלום... ל

  נכון???כבר אין לך טיפת חשק...  
 נו... מה לעשות עכשיו... האם להמשיך ללמוד או להפסיק?? 

 פה!!! פה מתחיל הסיפור!!! 
ולהמשיך ללמוד... אבל אין לו כח!!!! אין טיפת חשק!!  "ניסיון"לעמוד ב מיודעינו החליט

אבל הוא ממשיך  ואין לו כח... ואין לו עצבים... ...ך וממשיךוממשי אבל הוא ממשיך
אתה יודע מה קורה באותם רגעים?? לא!!! לא קורה כלום... הדבר לעמוד "בניסיון.." 

היחיד שקורה... שלאט לאט מתחילים לצאת קרניים... אבל הם יוצאות לכיוון של הגמ'... 
נמאס כזה... שאתה יודע -כזה... ב די-אתה מתחיל להסתכל על הגמ' באאאאוף כזה... ב

)בימי איך קוראים לזה?? קוראים לזה שנאה!!! זה לא ימי השנאה... זה שנאה לגמ'... 

וכשבחור צובר יותר מידי הרבה שעות של  השנאה אני שונא את עצמי... אבל כאן אני שונא את הגמ'(
ם הועידו אותם שנאה מול הגמ'... הרי פה נטמן!!!! פה נטמנו אלפי מתמידים שכול

לגדולות ויום אחד הם נעלמו בתהום הנשיה... לאיפה הם נעלמו?? איפה נעלמה אצלם 
מתיקות התורה של פעם?? כן... הם לא ידעו לשים את הגבול הנכון... הם צברו יותר מידי 
הרבה שעות של שנאה ומחוץ לגבול הטעם הטוב מול הגמ'... וכאן!!! במו ידיהם הם 

על עצמם.. ולא נותר לנו אלא לבכות עליהם בפרשת השבוע במילים:  השניאו את התורה
"בקרבתם לפני ה' וימותו"!!! כן... זה גדולי עולם שנאבדו לנו מרוב קירבה... מרוב שהם 

 תבעו מעצמם להתקרב יותר מגבול הטעם הטוב... 
--- 

פרדו... אני רוצה שתבין: הדוגמא מאותם שני חברים שאני מזהיר אותם שיום אחד הם י
זה לא דוגמא מוצלחת!!! כי לאותם שני חברים אף פעם לא יהיה בריא להיות בקשר יותר 
מידי... אבל בתורה זה אחרת!! בתורה אנחנו כן שואפים להתקדם כל הזמן... בהתחלה 
אני ידיד קרוב של הגמ'... והידידות הזו כל הזמן הולכת ומעמיקה... ואם אני אצעד נכון 

אחד אני אגיע ל"אחזתיו ולא ארפנו עד שהבאותיו אל בית אמי..." יום  צעד אחר צעד יום
אחד עבודת ה' נהיית חלק מהוייתי!!! יום אחד אני כן אגיע למדרגה הזו שכל כולי 
תורה!!! ואז!! כבר לא יהיה גבול הטעם הטוב... לא יהיה לזה גבול... מים רבים לכבות את 

ני לא אוחז שם... אז אם אני מנסה לעשות האהבה אבל כעת!!! בשלב הזה... היות וא
קיצורי דרך... ואני תובע מעצמי דבקות לתורה יותר מאיפה שאני אוחז... אז פה נטמן 
כאמור!!! פה הסוף המר והנמהר של המון המון גדולי ישראל שהפסדנו אותם!!! ומצווה 

ש ב"ה בחורים בני לפרסם... כי גדולי ישראל האלו מתגלגלים לנו בין הרגלים בישיבות... י
עליה שהעמל התורה שלהם והדבקות שלהם בעבודת ה' לא מבזה ולא יורדת ממדרגת 
של עובדי ה' הכי גדולים ואם הם רק ימשיכו ככה הם יגיעו למדרגות הכי גבוהות... 
ולצערנו זה לא קורה!!! הרבה מאיתם נעצרים פתאום בצידי הדרך ונעלמים במרוצת 

הזו הם נעצרים... בגבול הטעם הטוב שהם לא ידעו לשמור על  השנים... ושם!!! בנקודה
קשר בריא ותקין מול הדף גמ'... מול עבודת ה'... מותר לדעת וזה לא ניבול פה להודות: 
שאם אתה לא יודע לעצור בזמן ולהכיר את כוחותיך... אתה משניא על עצמך את הגמ'... 

 זה אתה!!! ואף אחד אחר לא... 
יבא בחור  לא ממוצה ואני מקווה שבשבוע הבא נמשיך... כי סו"ס הנושא הזה כמובן

ויטען: הידד!! אדון אז נדברו טען שצריך ללמוד רק כשיש חשק ורק כשלא יוצאים 
העניין  הרי כל קרניים... אז אצלי תוך רבע שעה כבר הקרניים מתחילים לבצבץ... ובכלל: 

נו...  ...וכו' עצמו באהלה של תורה ממיתהו ותורה שלמדתי באף... של תורה זה עמל...
ומצד שני  אבל לפי הדברים שלי אסור יותר מידי להמית... כי אני מסתכסך עם הגמ'??

אם כל זה הולך ביחד??  אין אדם לומד אלא מה שלבו חפץ ומה שלבו חפץ... ואיךהרי 
אבל עד אז.. לא לשכוח לבכות בפסוק  נפתח שוב את הנושא בשבוע הבא..ירצה ה' 

ליה רבים וטובים על קרבתם לפני ה' וימותו... אי"ה אחרי מות שני בני אהרן" על בני ע"
  בשבוע הבא...  

--- 
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